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Närvarande:
Ordförande ledamot Thomas Sessler, SPF

ledamot Evy Möller, SPF
ledamot Carin Due Bergman, SPF
ledamot Rune Jonsson, PRO
ersättare Lena Lindmark, SPF
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Avdelningschef Ingrid Brännström, äldre och funktionsnedsättning samt
psykisk ohälsa, Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning

Sekreterare: Peter Persson, Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning

Gäster: Pia Feldt, parkingenjör Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning;
Sofie Ostergren, parkingenjör Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning och
Christoffer Lindh, utredare Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning

Tidpunkt:
Torsdag 23 mars 2023, kl. 14:00-16:00
Plats:
Frida Konferensen i Spånga Center, Stormbyvägen 2-4, Spånga

Justeras:

Datum:
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§ 1. Mötets öppnande.
Thomas förklarade mötet öppnat och hälsade ledamöterna
välkomna.

§2. Godkännande av dagordning.
Dagordningen godkändes.

§3. Val av justerare.
Till justerare av dagens protokoll utsågs Thomas Sessler och Rune
Jonsson.

§4. Godkännande av föregående protokoll. Balanslista
uppdateras
Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna.
Till protokollet noteras att det planerade pensionärsrådet 16/2
ställdes in pga. tidsbrist kopplat till omorganisationen. Balanslistan
uppdaterades.

§5. Gäster
Pia Feldt, Sofie Östergren och Christoffer Lindh presenterar sig.
Pia och Sofie berättar om olika projekt som antingen är pågående
eller planerade i vår stadsdel. Här under är en kort sammanfattning.
Palmersparken - Första delen blev klar 2021, andra delen som är till
för vuxna och äldre innehåller ett utegym, nya planteringar och
sittplatser, start nu på våren och beräknas klart i år.
Skatepark - Start nästa år.
Gribbyparken - Ny skepnad under året.
Hagstråket - Byta ut och renovera bänkar och papperskorgar (till
talande). Slyröjning i Tensta kring gångstråk för att öka tryggheten.
Gryningsparken - Byggs i etapper och ska vara färdigställt i år.
Solhemsdammen - Insatser kring dammen, murar runt, blommor
ska planteras och möbler ska bytas ut. Salamandern som är röd
listad är hotad, det är även ett problem att dammen torkar ut på
sommaren.
Svandammen -Trafik kontoret tar hand om dammen som ska bli
klar under våren. Dammen får en ny beläggning, nya kanter och
möjlighet till isbana vintertid.
Christoffer visar en Power Point presentation över påbörjade eller
planerade bygg- och infrastrukturprojekt i stadsdelen.
Presentationen biläggs till protokollet. Här kommer en kort
sammanfattning över projekten.
Bromstensstaden 1600 bostäder byggs i 2 etapper, etapp 1 beräknas
vara klart hösten 2024. Skolan tillbaka på Bromstens IP.
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Ferdinand 9 - 130 hyresrätter samt en länga med
äganderätter/stadsradhus, med vård och omsorgsboende och ny
matvaruaffär, gångtunnel under järnvägen till Bromstensstaden,
förväntad inflyttning 2024.
Bromstensgluggen - Rest av det nedlagda programmet för
Spångadalen, förslag på 800 bostäder i flerbostadshus med 4 till 6
våningar, granskning i januari 2024 antagande i slutet av 2024.
Hedvig 7 - ca 150 nya bostäder i centrala Spånga, höghus med 12
våningar, LSS boende med 6 platser, byggnaden med Spånga Järn
och Färg bevaras, detaljplan har vunnit laga kraft.
Spånga C Öst - 135 bostäder i ett nytt kvarter invid
Spångaviadukten. Verksamhetslokaler på bottenplan. LSS boende
med 6 platser. Beräknas vara klart vid årsskiftet 2023/2024.
Örjan 25 - 100 bostäder (hyresrätter). 5 våningar med
suterrängvåning och underjordiskt garage, antagande november
2024.
Esbjörn - 300 bostäder, nuvarande bebyggelse från 70-talet föreslås
rivas och ersättas med flerbostadshus eller radhus, antagande
februari 2025.
Tenstaterassen - Drygt 500 bostäder, varav 80 lägenheter på Vård
och Omsorgsboende, byggs på överdäckningen av Hjulstavägen.
Överdäckningen ska fungera som ljudbarriär mot trafikbullret och
knyter ihop Tensta med Järvafältet. Bygget av husen påbörjas under
hösten 2023 och pågår till 2027.
Järva Begravningsplats - Första etappen är klar 2024, nästa etapp
dröjer troligen 10 år till innan byggstart.
Ny idrottsplats mellan Tensta och Rinkeby - Multifunktionell
bollplan samt bollplan för cricket i norra Spångadalen. Ett
servicehus och parkeringsplatser för bil och cykel möjliggörs i
anslutning till bollplanerna. Antagande november 2023.
Infrastrukturprojekt:
Mälarbanan - Trafikverket bygger ut från 2 till 4 spår på sträckan
Tomteboda - Kallhäll, avstängningar i pendel- och fjärrtågtrafiken
under lågintensiva perioder som långhelger och sommar (juli).
Förbifart Stockholm - En 21 km lång ny sträckning på E4 från
Kungens kurva till Häggvik, stora delar i tunnel nära stadsmiljö,
vilket medför en hel del sprängningar. 6 nya trafikplatser ovan jord.
Trafik start 2026.

§6. Information från stadsdelsförvaltningen.
Ingrid Brännström, avdelningschef presenterar sig.
Ingrid berättar kort om sammanläggningarna av Spånga-Tensta och
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd som bildar den nya
stadsdelsförvaltningen Järva samt Östermalm och Norrmalm
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stadsdelsnämnd som bildar den nya stadsdelsförvaltningen Norra
Innerstan. Sammanläggningarna ska genomföras den 1/7.
Sammanläggningen kommer även att medföra att pensionärsråden i
Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista behöver slås samman och bilda
ett nytt råd fr.o.m. 1/7. Mer information kommer på nästa råd.
Ingrid berättar även att målsättningen är att ett nytt förvaltningshus
lokaliserat i Rinkeby eller Tensta ska stå klart innan den här
mandatperioden är slut.

§7. Anmälan om inkomna skrivelser och nämndärenden.
Ärenden som togs upp på nämnden igår var bl.a.
Funktionsbeskrivningar för specifika funktioner inom
äldreomsorgen där äldreförvaltningen i samråd med
stadsdelsförvaltningarna tagit fram funktionsbeskrivningar för
anhörigkonsulent, dietist, fixartjänst och digital stödjare, samt
Boendeplan för äldre 2024.

§8. Övriga frågor
Inga övriga frågor

§9. Nästa möte och mötets avslutning.
Torsdag 20 april för pensionärsrådet, kl. 14:00-16:00.

Ordförande Thomas Sessler tackade deltagarna och förklarade
mötet avslutat.

Vid protokollet

Peter Persson
Sekreterare

Bilaga: Stadsdelsutveckling mars 2023- presentation.pptx
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Närvarande:
Ordförande
Vice Ordförande

ledamot Thomas Sessler, SPF
ledamot Eddie Bervelin, PRO
ledamot Evy Möller, SPF
ledamot Carin Due Bergman, SPF
ledamot Rune Jonsson, PRO
ersättare Ulla-Britt Fogelström, SPF
ersättare Lena Lindmark, SPF
ersättare Åke Stöckel, SPF
ersättare Kristina Friberg, SPF

Avdelningschef Ingrid Brännström, äldre och funktionsnedsättning samt
psykisk ohälsa, Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning

Sekreterare: Peter Persson, Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning

Tidpunkt:
Torsdag 20 april 2023, kl. 14:00-16:00
Plats:
Frida Konferensen i Spånga Center, Stormbyvägen 2-4, Spånga

Justeras:

Datum:

Spånga-Tensta SDF
Avdelningen för äldre och funktionsnedsättning
samt psykisk ohälsa

Elinsborgsbacken 3
16364 Spånga
stockholm.se

Thonbs Sessler Eddie Bervelin ✓

Ordförande Vice Ordförande
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§ 1. Mötets öppnande.
Thomas förklarade mötet öppnat och hälsade ledamöterna
välkomna.

§2. Godkännande av dagordning.
Dagordningen godkändes.

§3. Val av justerare.
Till justerare av dagens protokoll utsågs Thomas Sessler och Eddie
Bervelin.

§4. Godkännande av föregående protokoll. Balanslista
uppdateras
Föregående protokoll godkändes efter att ett förtydligande kring
anledningen till det inställda pensionärsrådet som skulle ägt rum
den 16/2 lagts till protokollet, protokollet lades sedan till
handlingarna. Balanslistan uppdaterades.

§5. Information från stadsdelsförvaltningen.
Ingrid Brännström, avdelningschef berättar att sammanläggningen
av Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd genomförs
den 1/7 och bildar då den nya stadsdelsförvaltningen Järva. Detta
medför att pensionärsråden i Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista
kommer slås samman och bilda ett nytt råd fr.o.m. 1/7. Järva
stadsdelsnämnd sammanträder den 1/7 och på det mötet fastställs
även det nya rådets sammansättning. Ingrid berättar att
målsättningen är att ett nytt förvaltningshus lokaliserat i Rinkeby
eller Tensta ska stå klart innan den här mandatperioden är slut. För
närvarande är det inte bestämt vilka den nya förvaltningens
avdelningar som kommer vara lokaliserade i Tensta och vilka som
kommer vara lokaliserade i Kista. Ingrid berättar kort om Fokus
Järva som drivs lokalt av stadsdelsnämnderna och har politisk
styrning från kommunstyrelsen. Järva är ett område med stora
kvaliteter och stort lokalt engagemang, men utvecklingen av Järva
har hamnat på efterkälken och skillnaderna mot övriga delar av
Stockholm har låtits bli för stora. Det är en rättighet att alla
stockholmare ska kunna vara trygga i sina bostadsområden, oavsett
var i staden man bor. Därför behövs det en kraftsamling för hela
Järva. Fokus Järva inkluderar satsningar på stadsutveckling, skola,
socialtjänst, kultur, trafik och idrott. Hela staden ska arbeta för att
Järva lyfts och får bättre förutsättningar. Stadens översiktsplan
pekar ut huvudinriktningen för stadsutvecklingen de kommande 25
åren. Fokus Järva tar utgångspunkt i översiktsplanen och har stort
fokus på genomförandekraft.
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Ingrid berättar även lite kort om stadsdelsförvaltningens arbete med
förebyggande och uppsökande insatser som bl.a. består av öppna
träffpunkter, anhörigkonsulent, fixartjänst, digital lots,
hälsofrämjande aktiviteter, tryggt mottagande i hemmet m.m.
Ingrid berättar även om Finger modellen, en studie som visar att
livsstilen kan förebygga minnesproblem och förbättra hjärnhälsan.
Genom att aktivera alla fem fingrarna, d.v.s. införa flera
livsstilsförändringar samtidigt, kan det få tydlig effekt för hjärnan,
minnesproblem och generell hälsa. Finger studien lyfter 5 viktiga
faktorer för att motverka minnesproblemen

1. Hälsosam och mångsidig kost
2. Fysisk aktivitet
3. Hjärngymnastik och kognitiv träning
4. Deltagande i sociala aktiviteter
5. Ha koll på sitt blodtryck, kolesterol och blodsocker.

§6. Anmälan om inkomna skrivelser och nämndärenden.
Ärenden som tas upp på april månads nämnd är bl.a. motion om att
Spånga bör slås ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma
stadsdelsnämnd, underlag för budget 2024 med inriktning mot 2025
och 2026 samt verksamhetsuppföljning av boendestöd inom daglig
verksamhet i kommunal regi.

§7. Övriga frågor
Inga övriga frågor

§8. Nästa möte och mötets avslutning.
Måndag 15 maj för pensionärsrådet, kl. 14:00-16:00.

Ordförande Thomas Sessler tackade deltagarna och förklarade
mötet avslutat.

Vid protokollet

Peter Persson
Sekreterare
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